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Zwolle, Staphorst, Dalfsen en Zwartewaterland maken 
afspraken en werken samen verder aan meer windenergie 
De gemeenten Zwolle, Staphorst, Dalfsen en Zwartewaterland maken met de provincie 
Overijssel zogenoemde programmeringsafspraken over windenergie. Deze afspraken gelden 
tot 2030 en zijn nodig omdat de provincie in haar nieuwe windbeleid in de zogenaamde 
voorkeursgebieden meer ruimte wil bieden voor windturbines dan eerder door de gemeenten 
was afgesproken in de Regionale Energie Strategie. Daardoor kunnen er in de bestaande 
zoekgebieden in de vier gemeenten nog maximaal 14 windturbines bijkomen bovenop de 16 die 
er al staan. Voor Zwolle gaat het om maximaal 6 nieuwe turbines waarvan er 3 al mogelijk 
waren op grond van de eerdere afspraken, voor Zwartewaterland om 3 turbines, voor Staphorst 
.. en voor Dalfsen 3. Voor een deel van die 14 turbines zijn al initiatieven gestart. 

Voorkeursgebied 
Het voorkeursgebied voor windturbines van de provincie spreidt zich uit over delen van het 
grondgebied van de vier gemeenten. De provincie heeft vastgelegd dat er in dit gebied maximaal 400 
MWh ruimte is voor grootschalige energieopwek door windturbines. Dat is meer dan waarmee de 
gemeenten eerder hebben ingestemd. Zonder afspraken over de invulling van die 400MWh staat de 
deur open voor nieuwe initiatieven die lopende processen en verkenningen doorkruisen en daarmee 
het draagvlak voor windenergie aantasten. De provincie heeft de gemeenten daarom aangeboden om 
met de gemeenten afspraken te maken over locaties en planning voor nieuwe initiatieven binnen het 
voorkeursgebied. 

Wethouder Arjan Spaans van gemeente Zwolle: “Wij zijn als gemeenten niet blij dat we nu op stel en 
sprong afspraken moeten maken die verder reiken dan waarmee onze gemeenteraden hebben 
ingestemd. Het is goed dat we alsnog ruimte hebben gekregen om afspraken te maken met de 
provincie in het proces voor de omgevingsverordening. Hierdoor houden we meer grip op wat er in 
onze gemeente gebeurt en kunnen er niet zomaar nieuwe plannen voor windmolens landen buiten de 
lopende initiatieven om.” 

Voor Zwolle betekenen de afspraken dat er ruimte komt voor drie extra windturbines. In het gebied 
Tolhuislanden is voor de plaatsing van drie turbines, zoals al eerder afgesproken in de Regionale 
Energie Strategie, door de gebiedscoöperatie al een vergunning aangevraagd. Zwolle is bereid om 
daarnaast via de afspraak met de provincie ruimte te bieden voor initiatieven voor drie extra turbines in 
de gebieden Haerst en bedrijventerrein Hessenpoort. Die kunnen er niet zo maar komen, de 
gemeente verbindt daar wel voorwaarden aan: de initiatiefnemers moeten de inwoners betrekken bij 
hun plannen en de opbrengsten moeten zoveel mogelijk terechtkomen bij bewoners en/of 
ondernemers in het gebied.  

Samenwerking voortzetten 
De samenwerking tussen de gemeenten is niet nieuw. Wethouder Harrie Rietman van gemeente 
Zwartewaterland: “In het gebied Genne-Holten-Haerst-De Ruiten hebben Zwolle en Zwartewaterland 
een verkenning laten doen naar draagvlak voor wind- en zonne-energie. Deze verkenning onder 
externe begeleiding is nagenoeg afgerond en geeft ons nu voldoende vertrouwen om voor dit gebied 
ruimte te bieden voor twee windturbines in de afspraken met de provincie.” 

Bestaande plannen 
De programmeringsafspraken zijn gemaakt op basis van bestaande plannen en verkenningen.  
Wethouder Jan Carlo Bos van gemeente Staphorst licht toe: “Als gemeenten hebben we 
programmeringsafspraken gemaakt met de provincie om samen invulling te geven aan de opgave in 
dit gebied, waarbij de basis wordt gevormd door bestaande plannen van de individuele gemeenten.” 
 



Meer tijd 
De afspraken zijn nu goedgekeurd door de colleges van B en W van alle vier de gemeenten. Het 
besluit wordt vervolgens voorgelegd aan de gemeenteraden. “We hadden graag meer tijd genomen 
om tot goede afspraken te komen met de provincie, in een tempo waarin we ook de inwoners en de 
gemeenteraad goed hadden kunnen meenemen. We moeten nu uitspraken doen over plannen die 
nog in een pril stadium zijn en waarover nog geen participatie heeft plaatsgevonden. Als college 
vinden we het belangrijk om zorgvuldig met de omgeving en onze gemeenteraad te spreken over 
initiatieven voor windopwek, zodat we tot gedragen besluiten komen”, aldus wethouder André 
Schuurman van gemeente Dalfsen.  

 


